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Protokół  nr  XLI / 2017 
 

z sesji Rady Gminy Zblewo odbytej dnia  21 sierpnia  2017r.  

 

Lista obecności Radnych w załączeniu do niniejszego protokołu. Ponadto udział w Sesji wzięli : Wójt 

Gminy Artur Herold, Sekretarz Gminy Daniel Szpręga, Skarbnik Gminy Hanna Puttkammer,  

kierownicy referatów oraz jednostek organizacyjnych gminy.  

Sesja odbyła się w  Gminnym Ośrodku Kultury  w Zblewie. Rozpoczęła się o  godz.16.03 

Obrady prowadził Przewodniczący Rady Gminy p. Leszek Burczyk. 

Porządek obrad: 

1. Sprawy regulaminowe: 

a) otwarcie  sesji i stwierdzenie prawomocności, 

b) zatwierdzenie porządku obrad, 

c) przyjęcie protokołu z sesji odbytej dnia 27 czerwca 2017r. 

2. Informacja Wójta Gminy z realizacji uchwał podjętych na sesjach w dniach 27 czerwca i  

11 sierpnia br.  

3. Interpelacje, wnioski i zapytania Radnych. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu -  poprzedzone stanowiskami Komisji: 

a) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia, 

b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2017r. -  poprzedzone stanowiskami 

Komisji: 

a) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia, 

b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2017-2027. -  

poprzedzone stanowiskami Komisji: 

a) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia, 

b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej. 

7. Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania Radnych. 

8. Wolne wnioski i zakończenie. 

 

Ad.1  

Przewodniczący Rady Gminy p.Leszek Burczyk otworzył XLI Sesję  Rady Gminy Zblewo i stwierdził, 

że obecnych jest 15 Radnych na stan Rady 15, a więc sesja jest prawomocna do podejmowania 

uchwał. 

Powitał Panie  i Panów Radnych, Pana Wójta,  Pana Sekretarza, Panią Skarbnik, kierowników 

jednostek organizacyjnych, urzędników,  kierownika CUW, kierownika Zakładu Komunalnego, Panią 

dyrektor GOK i GOSP, Pana mecenasa oraz aktywistę społecznego.  

Następnie minutą ciszy uczczono pamięć ofiar ubiegłotygodniowej nawałnicy.   

Przewodniczący Rady Gminy zaproponował, aby Radni przeznaczyli jedną miesięczna dietę na 

pomoc dla poszkodowanych w wyniku nawałnicy, która miała miejsce w  nocy z 11 na 12 sierpnia br.  

Poinformował, że Radni otrzymali porządek obrad dzisiejszej  sesji i zapytał, czy do porządku  sesji są 

uwagi lub wnioski. Wniosków nie zgłoszono i Radni przyjęli jednogłośnie porządek obrad.  

Radny p.J. Czubek  poprosił, że aby w przyszłości nie robić zmian w terminie sesji. Skoro podjęliśmy 

decyzję, że komisja odbędzie się w środę, a sesja odbędzie się w czwartek, to niech tak zostanie. 

Załatwiłem sobie wolne na te dni, a termin  sesji się zmienił. 

Przewodniczący Rady Gminy przeprosił za to zamieszanie  i dodał, że to zamieszanie  do końca nie 

było jego udziałem.  

Za przyjęciem protokołu z sesji odbytej dnia 27 czerwca  2017r. głosowali wszyscy Radni. 
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Ad.2 

Informacja Wójta Gminy z realizacji uchwał podjętych na sesjach w dniach 27 czerwca i  

11 sierpnia br. 

Informacja w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Do przedstawionej informacji Radni nie  mieli pytań. 

 

Ad.3 

Interpelacje wnioski i zapytania Radnych. 

Radny p.S. Fojut w imieniu mieszkańców Karolewa podziękował Panu Wójtowi za chodnik, który 

został wybudowany w Karolewie. Poprawiło to znacznie bezpieczeństwo na tym odcinku drogi i za to 

mieszkańcy bardzo dziękują, chociaż jest jeden szkopuł, bo tak naprawdę  to zadanie nie jest 

dokończone. Brakuje tam zatoczki, o której była mowa, utwardzenie, wyjazd od wanien -  na odcinku 

30 metrów miała być położona jedna warstw płyt i to też nie jest wykonane. Miał być również zrobiony 

zjazd przy młynie na posesję  p.Klin. Nie mówię już o tej skarpie gdzie wisi folia i opony, ale może  w 

końcu to zarośnie.  Druga sprawa to most w Białym Bukowcu. Zadzwonili do mnie mieszkańcy, że 

przyjechała ekipa naprawiać rzekomo most. Przywieźli 22 nowe deski, te najbardziej spróchniałe deski 

zostały oderwanie i zdrowe deski do spróchniałych zostały przybite. Mieszkańcy się pytają, czy ten 

most w końcu będzie zrobiony. W Kurierze pisze się o zadłużeniu gminy i Pan Wójt się wypowiada, że 

zadłużenie gminy spadło z 50 do 36%. Nasunęła się refleksja, czy Pani Skarbnik nas okłamuje, czy 

Wójt, bo z dokumentów które otrzymujemy wynika,  że jest zadłużenie ponad 45% . 

Wójt Gminy odpowiedział, że ekonomistą nie jest,  od tego jest Pani Skarbnik.  W tej chwili ten 

wskaźnik faktycznie będzie wynosił 42% jeśli zaciągniemy ten kredyt. To było wyliczone na dzień 

podania  informacji i zgodnie z prawdą. Ja to konsultowałem z Panią Skarbnik, aby te dane były 

wiarygodne. Odnośnie mostu w Białym Bukowcu to jest tu  p.K.Partyka i niech się wypowie,  bo mój 

czas cierpliwości się skończył. 

p.K.Partyka poinformował, że we wrześniu ma być przetarg, bo mamy dostać 120.000zł 

dofinansowania na ten most. 

Wójt Gminy odnośnie współpracy z Zarządem Dróg Powiatowych powiedział,  że cieszy się bardzo, że 

ona jest, natomiast jest wiele niedociągnięć i to  jest prawda. Ażury chcemy wyłożyć. Czekam na 

p.Smolarczyka, aby z nim te wszystkie wady uzgodnić. Jak jest robione to my wszyscy wiemy, 

natomiast tam gdzie my się angażujemy, np. ciąg pieszo – rowerowy Pinczyn – Zblewo czy 

Kleszczewo, to zrobiliśmy to z sercem i od serca. Tam gdzie się  Starostwo angażuje to troszeczkę to 

inaczej wygląda. Starostwo to poprawi. 

Radny p.R.Skrzypczak zapytał, na jakim poziomie było zadłużenie jak przejmowaliśmy gminę i prosił, 

aby to było zaprotokołowane. 

Pani Skarbnik odpowiedziała, że na poziomie 17. 750.000zł. 

Radny p.R.Skrzypczak dodał, że na koniec tego roku jest 21.741.000zł 

Pani Skarbnik potwierdziła, że jak zaciągniemy ten kredyt w wysokości 1.800.000zł to będzie 

zadłużenie w wysokości 21.741.000zł. 

Radny p.R.Skrzypczak zapytał, czy koszty obsługi długu to jest 600.000zł? 

Pan Skarbnik potwierdziła, że w tym roku taki  jest koszt. 

Radny p.R.Skrzypczak stwierdził, jedna kwestia to są te procenty, a druga kwestia to rzeczywisty 

poziom zadłużenia, żeby to było jasne dla mieszkańców.  

Radny p.R.Rambowski poinformował, że pan sołtys i rada sołecka chcą przekazać 1.000zl dla 

poszkodowanych w nawałnicy i zapytał co mamy z tym zrobić, jak mamy to przekazać? 

Pan Sekretarz odpowiedział, że jutro możemy udzielić szczegółowej informacji. Dzisiaj dzwoniłem do 

GOK w Rytlu i pytałem Panią dyrektor, jakie są potrzeby na dzisiaj, bo one się zmieniają. 

Otrzymaliśmy informację, że potrzebują bielizny, napojów energetycznych  i batonów,  które mogą 

zabrać do kieszeni jak pójdą pracować do lasu. Dzisiaj na stronie internetowej ogłosimy taką krótką 

akcję, aby do piątku można było przynosić tego typu rzeczy do GOK w Zblewie. Takie są na dzień 

dzisiejszy potrzeby. 

Radny p.R.Rambowski dodał, że konkretnie to nie musi iść na Rytel, a może iść na Dziemiany, które 

też zostały poszkodowane dosyć mocno. 
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Pan Sekretarz zgodził się z tym i poinformował,  że w Rytlu powstał taki sztab, który też  koordynuje 

wszystkie inne sołectwa. Tam jest po prostu taki sołtys i wziął to na siebie i ma mnóstwo osób wokół 

siebie do pomocy i działają.  

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za gest solidarności z poszkodowanymi w wyniku 

nawałnicy ze strony rady sołeckiej ze Zblewa.  

Radna p.S.Cherek  poinformowała, że dla przejrzystości budżetu bardzo prosi o informacje, jakie są  

zmiany w paragrafach np. zadanie – kwota, na co poszło. Wtedy nam jest łatwiej rozmawiać z ludźmi 

jeśli pytają. Jest to dla  nas też potem jakiś argument. Poszczególne zadania wynikają z rozdziałów  i 

nie koniecznie my wiemy na co to poszło, np. kwota 700.000zł w szkolnictwie to jest kupa innych 

zadań i dlatego takie rzeczy dobrze by było wiedzieć.   

Radny p.K.Niemczyk poinformował, że na komisji mówił o Osiedlu Piaskowym o podmyciu  tego 

pobocza i czy ktoś się tym zajął? 

p.R.Wachowiak odpowiedział że tak. 

Radny p.K.Niemczyk poinformował, że mieszkańcy ul. Kwiatowej trzeci rok z rzędu składali wniosek o 

dokończenie budowy tej drogi i co dalej?  Na początku roku dostałem odpowiedź mailową, że droga 

nie będzie robiona ze względu na to, że musi być zaprojektowana przepompownia. Czy ta 

przepompownia została już zaprojektowana, co dalej się z tym dzieje, żeby dostać jakaś odpowiedź 

oficjalną dla mieszkańców, bo odpowiedź mailowa ich nie usatysfakcjonowała, którą otrzymałem. Na 

komisji rozmawialiśmy odnośnie tej rodziny, która miała do piątku się wyprowadzić z mieszkania 

chronionego i czy się w końcu wyprowadziła i na jakim etapie stoimy z ul. Gajową?  

Pan Sekretarz odpowiedział,  że po uwadze na komisji dzwoniłem do p. Moniki Berak. W związku z 

tym,  że sytuacja jest napięta, Państwo pytają, poinformowałem też o tym i postanowiliśmy się włączyć 

w poszukiwanie mieszkania dla p.Berak od miejscowości Tczew do Czerska. Ileś mieszkań 

wyszukaliśmy, wybraliśmy około 10 mieszkań  i informacja została przekazana p. Monice Berak. Z 

informacji zwrotnej od p.Berak dało się odczuć, że też są zaangażowani i szukają. Przekazaliśmy ileś 

namiarów na mieszkania i umówiłem się, że czekam na informację zwrotną w sobotę. Nie dostałem tej 

informacji i dzisiaj dopiero zadzwoniłem do p.Moniki i byli na rozmowie w Starogardzie  i dostali 

informację, że jednak nie, czeka do  środy na informację ze Skarszew. Jeżeli chodzi o mieszkanie w 

Czarnej Wodzi i Czersku to stwierdzili, że to jest za daleko, bo Pan dojeżdża do pracy do Gdańska, a 

córka będzie dojeżdżała do szkoły w Starogardzie. Tczew im również nie odpowiada i szukamy dalej. 

Dzisiaj się pokazało  nowe mieszkanie w Starogardzie. Decyzja została przedłużona decyzją Wójta, 

żeby jeszcze do piątku przedłużyć, ale szukamy dalej.    

Radna p.S. Cherek stwierdziła, że to jest duża informacja, że Państwo szukają sami, ponieważ z 

wstępnych rozmów wynikało, że wynajmujemy do końca czerwca ze względu na dzieci.  

Pan Sekretarz dodał, że  na rynku  mieszkań dzisiaj nie ma dużej podaży, dzisiaj się wybiera, są 

castingi. Faktycznie było dużo informacji negatywnych, duża rodzina, za dużo dzieci. Jeśli chodzi o 

ul.Gajową to w tej chwili w BIP jest informacja, przetarg nie został jeszcze do końca rozstrzygnięty bo 

dopiero zostały otwarte oferty. Najtańsza oferta wynosi 4 mln 298 tys. z groszami  i w tej chwili 

czekamy na uchwałę Rady w tej sprawie. Jeżeli będzie dzisiaj podjęta uchwała to 28 jest najszybszy 

termin podpisania  umowy od dnia wyboru najtańszej oferty. 

Radny p.K.Niemczyk zauważył, że był jakiś problem z inspektorem nadzoru. 

Pan Sekretarz wyjaśnił, z informacji dzisiejszej, z godziny  dziesiątej z minutami, jeżeli chodzi o 

odwołanie do  KIO w Warszawie, dzisiaj odbyła  rozprawa i dla nas jest pozytywie, bo okazało się że 

nie ma podstaw do tego, aby się odwołać. Była to taka rozprawa, gdzie Pan  który złożył 

konkurencyjną ofertę, wycofał swój wniosek.  Gdyby nie wycofał  to prawdopodobnie straciłby cały 

wkład, który musiał wnieść czyli 7,5 tys. zł, a tak tylko  750 zł.   

Wójt Gminy poinformował, że zależy nam na tym, aby jak najszybciej rozpocząć to dzieło, 

modernizację ul. Gajowej, bo czas nagli. Chciałbym, aby w tym roku około 90% prac zostało 

wykonanych. Będę Szanownych  Radnych z Pinczyna informował odnośnie budowy ul. Gajowej i 

odnośnie komunikacji alternatywnej. W tej sprawie będziemy się chcieli spotkać z mieszkańcami i 

poinformować o komunikacji alternatywny na ul. Gajowej i Nowodworskiej, żeby rozwiązać ten 

problem, najmniej  boleśnie dla mieszkańców.  

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, na jaką decyzję  Rady czeka się odnośnie ul. Gajowej?   
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Pan Sekretarz odpowiedział, że na uchwałę w sprawie WPF. 

Radny p.K.Niemczyk dodał, że na zwiększenie kwoty, bo myśmy mieli mniejszą kwotę.  

Pani Skarbnik wyjaśniła, że termin realizacji jest na przyszły rok. 

Radny p.K.Niemczyk zapytał, czy nie ma problemu z przesunięciem na przyszły rok jeśli chodzi o 

dofinansowanie? 

Pani Skarbnik odpowiedziała, że nie.  

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że nasuwa mu się taka wątpliwość, te 1.700.000z, które 

mamy obiecane  przez Urząd Marszałkowski, czy one też są gwarantowane  na przyszły rok w ramach 

budżetu Województwa Pomorskiego, czy nowy budżet to również umieści, czy jest taka gwarancja? 

Pani Skarbnik odpowiedziała, że tak.   

Pan Sekretarz wyjaśnił, że w PROW jest tak, że to zadanie trzeba zrealizować w ciągu 24 miesięcy 

maksymalnie od daty podpisania umowy. Umowa została podpisana w październiku ubiegłego roku 

więc mamy czas.  My będziemy występowali do Urzędu Marszałkowskiego o zmianę terminu złożenia 

wniosku o płatność  ostateczną, a składamy tylko jeden wniosek. 

Radny p.R.Rambowski poinformował, że w tym roku było przyznane 190.000zł na ul.Ks. Krefta, 

zostało przesunięte, ul. Słoneczna miała  w zeszłym roku być robiona, w 2016 i jakoś nie wyszło i w 

2017 i ma być na 2018. Dlaczego ja mam teraz głosować  za  wzięciem dalszych kredytów jak tamte 

sprawy z tyłu nie są robione i nie będą robione na razie. Było spotkanie 3 tygodnie temu z 

projektantem ul.Ks. Krefta, Modrzewiowej, Akacjowej, Słonecznej i tam Pan podniósł, że Różana nie 

jest dokończona. Pan Wójt od razu wstał i  mówi, tak będzie zrobiona do końca sierpnia. I na te 

zadania pieniądze są od razu ? Te co były zaczęte wcześniej powinny być zrobione, a nie od ręki, od 

razu następne są robione, tak nie powinno być.   

Wójt Gminy  stwierdził, że kto chce to nie musi głosować, to jest Wasza sprawa. Część dróg, takie 

małe inicjatywy, akcenty za 6 czy 20 tyś. zł możemy zrobić w ramach bieżącego utrzymania, 

natomiast ul. Słoneczna to są już  steki tysięcy złotych. My ujęliśmy to w projekcie globalnie i to 

przyjęli i mieszkańcy  i my wszyscy. Zaprosiłem  Pana Marszalka Świlskiego, bo Urząd Marszałkowski 

chce realizować projekt na ul.Kościerską i ja chcę to do tego dołączyć do ul.Kościerskiej, żeby było 

dofinansowanie do ul.Ks.Krefta i podłączenie dalej. Chcę uzyskać jak największe dofinansowanie, bo 

w ramach własnego budżetu  ja tej ulicy nie zrealizuję.  

Radny p.R.Rambowski poinformował, że odnośnie  ul.Słonecznej  mieszkańcy dostali odpowiedź od 

p.Wachowiaka, że w 2016r będzie zrobiona.   

Wójt Gminy wyjaśnił, że  w pierwszej odsłonie może tak było, ale później była decyzja, żeby to ująć w 

projekcie ogólnym. Takie zebranie z mieszkańcami było i o tym ich powiadomiliśmy.  

Przewodniczący Rady Gminy powiedział że ma takie pytanie. W tym roku ul. Gajowa będzie 

wykonywana, będzie skończona na przełomie roku 2017/2018  i płatność jest przesunięta na 30 dni 

po wykonaniu zadania, po odbiorze zadania, czyli to będzie rok 2018. Myśmy zagwarantowali 

podejmując uchwałę budżetową w końcówce roku 2016 pieniądze na ul Gajową plus kredyt plus 

pożyczkę, podejmowaliśmy uchwałę o zabezpieczeniu tego przedsięwzięcia w roku bieżącym, co 

prawda w kwocie mniejszej, bo 3 miliony ileś, a teraz jest 4.300.000zł. W tym roku jest wykonywanie 

ul. Gajowej, a płatność w przyszłym roku i z czego my tę Gajową zapłacimy poza tą pożyczką, poza 

tym dofinansowaniem  z Urzędu Marszałkowskiego?     

Pani Skarbnik odpowiedziała, że z kredytu, bo 1.712.000zł będzie pożyczki, która została wyjęta z 

tego roku i na przyszły rok. Na przyszły rok będzie w WPF zaplanowany kredyt na inwestycje, między 

innymi na ul. Gajową. 

Radny p.K. Surówka poprosił Pana Przewodniczącego, aby przyspieszył  trochę obrady, bo były trzy 

spotkania, było posiedzenie komisji i teraz od nowa się wałkuje ten sam temat  

 

Ad.4 

Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p.J.Czubek 

Stanowisko  Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił  Radny p.S.Fojut. 
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Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Obie Komisje pozytywnie zaopiniowały powyższy projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy wyjaśnił, że nie ma stanowiska Komisji Rozwoju Gospodarczego i 

Finansów, gdyż posiedzenie tej Komisji nie było prawomocne.   

Radny p.S.Fojut powiedział, że dostaliśmy informację na temat zadań drogowych do realizacji, a w 

projekcie uchwały, jak Pani Skarbnik mówiła na Komisji,  jest na bieżące utrzymanie dróg 152.300zł, a 

na tej kartce mamy 601.900zł i czym to jest spowodowane?  Zapytał ile od początku roku do lipca 

mamy wydane pieniędzy na bieżące utrzymanie dróg? Poinformował również, że nie rozumie tego, że 

jeśli ul.Gajowa będzie płacona w przeszłym roku to po co jest ujęta  na tej kartce? 

Wójt Gminy wyjaśnił, że to jest stan z przetargu na dzień dzisiejszy. Ul.Gajowa została podana w 

formie informacyjnej i to  potem mało być wyjęte. Odnośnie utrzymania bieżącego dróg to  jest to stan 

z oferty, a kwota jaka została przekazana na ten cel będzie przygotowana dla Radnych. 

Radny p.S.Fojut  dodał, że nie wie co to jest na tej dostarczonej im informacji. 

Wójt Gminy wyjaśnił, że ta tabelka obejmuje nie rok 2017, ale jest to przetarg na cały rok i obejmuje 

też rok 2018 i to jest kwota  łączna.  

Radny p.S.Fojut  przypomniał, że wniosek był taki, co w 2017r. będzie realizowane. 

Pan Sekretarz poinformował, że sporządzał tę tabelkę i aby Radni mieli pełną informację to 

przedstawiliśmy jak na dzień dzisiejszy wyglądają przetargi na konkretny dzień. Po prawej stronie jest 

informacja czy jest udzielone zamówienie, czy jest otwarcie ofert, czy jest w trakcie, czy będzie 

ogłoszony przetarg. Umowa na bieżące utrzymanie dróg będzie do 30 czerwca 2018r. i będzie 

obejmowała również przyszły rok jeśli chodzi o budżet. 

Radny p.S. Fojut zapytał, dlaczego teraz robimy przetarg na bieżące utrzymanie dróg, jak jest 

praktycznie koniec roku, bo przetarg na bieżące utrzymanie dróg robi się na początku roku, a nie teraz 

w sierpniu? 

Pan Sekretarz odpowiedział, że w sprawozdaniu za półrocze, jakie Państwo otrzymają, będą  dane na 

temat  bieżącego utrzymania dróg za pierwsze półrocze. 

Radny p.K.Niemczyk poinformował, że zadłużenie nam wzrasta z roku na rok. Wiemy, że mamy 

możliwości duże zaciągania kredytu. Bierzemy kolejny kredyt  i w tym roku łącznie z tym nowym 

kredytem mamy 5.600.000zł. W przyszłym roku z tą pożyczką, która z dofinansowania będzie 

spłacona jest  6,5 mln zł. Chciałbym, aby Pan Wójt mi wytłumaczył, jak widzi w perspektywie 

rozbudowę przedszkoli w Zblewie i w Pinczynie i przyszłościową budowę świetlicy w Borzechowie? 

Świetlica w Borzechowie miała kosztować około 1 mln zł, przedszkola po 1 mln zł i mamy 3 mln zł 

inwestycji, z których 2 ml to już teraz będziemy musieli się sprężyć z dokumentacją, żebyśmy na 

września mieli te przedszkola rozbudowane. Jak Pan Wójt widzi kwestę tego w stosunku do tego, co 

już mamy w WPF, co już mamy w budżecie i jak już jesteśmy zadłużeni.  

Wójt Gminy odpowiedział, że tych zadań jest jeszcze więcej i podchodzę do tego z optymizmem. Liczę 

na duże dofinansowanie, bo w przypadku przedszkoli to  nie może sobie pozwolić na to, żeby z 

własnego budżetu je realizować. To dofinansowanie musimy mieć. Za tydzień będę wiedział, czy ta 

świetlica będzie budowana, czy nie będzie, tak samo jak modernizacja stadionu. Nasza gmina jest 

rozwojowa, dochody wzrastają i nie tylko z  „500+”’. Ja też nie jestem zwolennikiem radykalnego 

zadłużania gminy więc przyjąłem opcję optymalną, żeby w miarę szybko rozwijać gminę i brać kredyty.    

Tak jak to kiedyś Pan Marszałek Trawicki tłumaczył,  że jeśli z jednej złotówki dostajemy trzy, to trzeba 

z tego  korzystać. Jeśli będą dofinansowania  czy na rozbudowę przedszkola, czy na kanalizację to 

będziemy z tego  korzystać. 

Pan Skarbnik poinformowała, że w tym WPF na przyszły rok jest zaplanowane na ul. Gajową i inne 

inwestycje 6,5 mln i w latach następnych też jest planowany kredyt, ale w niższych kwotach. Jakie 

konkretne zadnia będą z tego realizowane to Rada podejmie o tym  decyzję. My planujemy w 

przyszłym roku zadań inwestycyjnych  za 8,5 mln zł, w następnym 4.200.000, 4.000.000, 4.500.000. 

Na taką kwotę  zadania inwestycyjne są planowane przy tych kredytach, które się planuje do 

zaciągnięcia. Jakie to będą konkretnie inwestycje to w zależności od tego jakie będą środki, jakie będą 

programy, gdzie będzie można uzyskać dofinansowanie. 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że po odjęciu ul. Gajowej zostaje  nam tylko 4 mln, a stoją 

przed nami przedszkola, czekają jeszcze inne ulice, bo wniosków odnośnie naprawy, przebudowy, 
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budowy nowych ulic jest dużo. Mówimy o ul. Kościerskiej o chodniku, ul. Dworcowej w Zblewie, ul. 

Sportowej w Zblewie i wielu innych ulicach i czy my w tych 8,5 się zmieścimy? 

Pani Skarbnik odpowiedziała, że to wszystko zależy od tego jakie inwestycje będą miały miejsce. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy Pani Skarbnik może powiedzieć, że my się tu nie 

wykoleimy? 

Pani Skarbnik odpowiedziała,  że nie. Żeby zastosować ten stary wskaźnik 60% to jeszcze 

moglibyśmy 9 mln wziąć. 

Radny p.M.Reszka wtrącił, że kiedyś zadłużenie wynosiło 59%. 

Pani Skarbnik dodała, że teraz nie ma tego 60% i nas teraz bardziej trzyma wskaźnik spłaty. Gdyby 

Rada zdecydowała, że chce 20 mln wziąć kredytu i przez 30 lat spłacać, to też możemy go wziąć. 

Radna p.S.Cherek zwróciła uwagę na to,  że jak przyjmowaliśmy opinię Regionalnej Izby 

Obrachunkowej, między innymi był zapis i  było to czytane,  żeby monitorować budżet. Naszym 

zadaniem   jest monitorowanie budżetu. Nie będziemy sobie przerzucać tego, że ileś tam procent, że 

wolno nam brać ileś tam milionów.  Tak nie wolno nam robić. Dobrze by było ustalić jakieś limity 

zarówno w budżecie jak i w WPF, ponieważ np. jak coś w tym roku nie ujmiemy w budżecie z różnych 

względów, bo założymy, że ta inwestycja jest najważniejsza i ją zrobimy, to na pozostałe niestety nie 

starczy, przesuniemy ją na kolejne  lata  i na pozostałe też nie starczy dlatego, że po prostu 

inwestycje, tak jak przyjęliśmy, zaczęte będziemy kończyć i muszą być na to pieniądze. Jak się 

podpisuje umowę to trzeba tę umowę wykonać i wypłacić. Jeżeli coś nie będzie zapłacone, to 

wykonawca może sprzedać długi i wtedy nas postawi przed faktem dokonanym.  

Mecenas p.P.Zieliński wyjaśnił, że można sprzedawać długi, ale to i tak nie powoduje tego, że ten kto 

kupił może łatwiej wyegzekwować niż ten co sprzedawał.  Ponadto samo sprzedanie nic nie daje i tak 

trzeba iść do Sądu.   Przy tych poziomach procentowych nie dochodzi do takich sytuacji, że cokolwiek 

nie zostanie zapłacone. W mojej ocenie nie ma zagrożenia, żeby przedsiębiorcy nie dostali należnych 

im wynagrodzeń, bo umowy są podpisywane i mają harmonogramy zabezpieczenia, a ponadto przy 

obecnym procencie zadłużenia nie ma takiej możliwości, żeby gmina nie zapłaciła za którąkolwiek z 

zawartych przez siebie umów. 

Radna p. S. Cherek dodała, że satysfakcjonuje ją ta odpowiedź, że można sprzedaż dług i są firmy 

które to robią bardzo skutecznie.  Lepiej jest wiedzieć u  nas jakie mamy zobowiązania, czy jesteśmy 

je wstanie spłacić i prognozować na podstawie realnych umów i naszych możliwości niż optymistyczny 

wariant. Odsetki rosną, WIB-ory  mogą się zmieniać, a pożyczki chcemy zaciągać. To  nie są pewne 

elementy w strukturze budżetu.  „500+” może być w takiej wysokości przyznany, albo i nie i ten 

wskaźnik może spaść. Nie możemy budować budżetu na rzeczach niepewnych.  

Wójt Gminy stwierdził, że jeśli  byśmy mieli działać  zachowawczo to możemy siedzieć i gdybać, a 

przecież nie ma żadnego zagrożenia.  

Mecenas p.P.Zieliński powtórzył, że sama  sprzedaż długu nie ma żadnego znaczenia, bo jeżeli ktoś 

jest mi winien 1000zł i ja sprzedam ten dług koledze, to ta osoba jest winna koledze 1.000zł.  

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że z ekonomicznego punktu widzenia nie ma to 

znaczenia, ale z punktu psychologicznego i propagandowego ma znaczenie.  

Mecenas p.P.Zieliński dodał, że tutaj nie ma zagrożenia żadnej spłaty, żadnej zapłaty. Umowy są 

przeze mnie parafowane i nie ma żadnego zagrożenia zapłaty.  

Radny p.K.Niemczyk stwierdził, że troszkę brzydko to teraz wyszło, zostaliśmy pod ścianą postawieni, 

bo musimy wziąć kredyt, przetargi  ogłoszone. Jeśli nie weźmiemy teraz kredytu, to nie będą zrobione 

inwestycje na które są ogłoszone przetargi. Tak jak Pan Wójt mówił na komisji ostatniej, że na każdym 

zebraniu wiejskim powie, że to Radny Niemczyk, Radny ten,  Radny ten, nie głosował za kredytem, za 

tymi inwestycjami, dlatego inwestycje nie są robione. Tak to nie powinno wyglądać i część Radnych 

widzę, że już powoli  zaczyna też nad tym myśleć, że to troszeczkę inaczej powinno wyglądać, co 

mnie bardzo cieszy.  Dzisiaj powinniśmy działać razem tak jak to było powiedziane na początku naszej 

kadencji, że działamy razem i uzgadniamy wszystko razem. Taki scenariusz stworzyliśmy i według 

tego scenariusza powinniśmy iść.  Wiadomo, że trzy lata temu nie wiedzieliśmy, że wyskoczą  

przedszkola, albo jakieś inne inwestycje. Teraz będziemy musieli zrezygnować  z niektórych inwestycji 

prawdopodobnie z WPF, albo przesunąć ich realizację w czasie, żebyśmy mogli wpleść te 

przedszkola.  
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Radny p.S. Fojut  powiedział, że jak był ustalany budżet pytałem się, czy tych środków wystarczy dla 

oświaty, konkretnie dla szkół i czy te ponad 600.000zł które dokładamy, czy to już wystarczy tych 

środków na oświatę? 

p.M.Mischke powiedział, że teraz Radnemu nie odpowie czy to wystarczy, bo na końcu września 

zatrudnimy wszystkich nauczycieli  na rok szkolny 2017-2018 i wtedy będziemy wiedzieli jakie są 

potrzeby od strony dzieci, od strony oddziałów. Na koniec września będziemy wiedzieli jakie  mamy 

wydatki na wynagrodzenia, bo to jest główny nasz koszt. 

Wójt Gminy dodał, że budżet się zmienia i my do końca nie umiemy przewidzieć wszystkiego, 

natomiast ścieżka dla nas jest prosta. Należy rozwijać tę gminę i takim przesłaniem się kierujemy. 

Dziwię się, że przy tylu inwestycjach, które będą realizowane i te zadania będą w 100% wykonane dla 

mieszkańców, jest jeszcze jakieś ale. Przez trzy lata starałem się jednoczyć Szanowną Radę w takim  

duchu rozwojowym i  to nawet mi się udało. Niektóre osoby jednak nigdy nie będą miały zaufania ani 

do wójta, ani do tego co się dzieje. Czy to będzie kredyt 200 tyś, 300tyś, czy 500tyś, zawsze będą 

przeciwko. Możemy jeszcze bardziej szczegółowe informacje przekazywać, żeby wzajemne zaufanie 

było lepsze. Ja ze swej strony chcę  podziękować serdecznie za współpracę, bo cały czas coś się 

dzieje, mieszkańcy to widzą i się cieszą się z tego i jest to zasługa Szanownych Radnych i Wójta przy 

okazji.  Fakt, że dochody się zwiększyły to jest to plus dla nas, że możemy tę gminę rozwijać.  

Radny p.M. Kubik poinformował, że jest gro mieszkańców, którzy nie tylko patrzą na to, że mamy 

piękne stadiony, piękne boisko, szkoły, pięknie oświetlone, powstała hala, ale mieszkańcy chcą 

dojeżdżać do swoich  domów zwykłymi prostymi drogami. Dzięki temu co tutaj się dzieje mają tę 

okazję i na to też trzeba spojrzeć w ten sposób, że jak w  ten sposób będziemy myśleć, będziemy 

pracować to też będziemy tę  gminę w tę stronę doskonalić.  

Radny p.R.Rambowski powiedział, że na początku roku myśmy obniżyli podatki od wszystkiego co się 

tylko dało, od nieruchomości i  od transportu, a dzisiaj zaciągamy kredyty, plus obniżenie podatku, 

plus subwencja to są niemałe pieniądze, a dzisiaj musimy  brać kredyty. Nie jest to na pewno w 

dobrym kierunku. Rozmawiałem z mieszkańcami ul. Głównej i  mówią:  co kredyt, jak może kredyt? 

No niestety trzeba wziąć, żeby coś zrobić. Pan Wójt mówi, że można zadłużać, zgadza się, ale to 

zadłużenie zostanie podzielone na każdego mieszkańca i niestety to trzeba będzie spłacić.    

Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały. 

Za podjęciem uchwały głosowało 8 Radnych, przeciw głosowało 5 Radnych i 2 Radnych wstrzymało 

się od głosu. 

Uchwała Nr XLI/294/2017 w sprawie zaciągnięcia kredytu w załączeniu do niniejszego protokołu.  

 

Ad.5 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2017r.  

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p.J.Czubek 

Stanowisko  Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił  Radny p.S.Fojut. 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Za podjęciem uchwały głosowało 8 Radnych, przeciw głosowało 3 Radnych i 4 Radnych wstrzymało 

się od głosu. 

Uchwała Nr XLI/295/2017 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2017r. w załączeniu do niniejszego 

protokołu. 

 

Ad.6 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2017-2027.  

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p.J.Czubek 

Stanowisko  Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił  Radny p.S.Fojut. 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 
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Za podjęciem uchwały głosowało 8 Radnych, przeciw głosowało 4 Radnych i 3 Radnych wstrzymało 

się od głosu. 

Uchwała Nr XLI/296/2017 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2017-2027 w 

załączeniu do niniejszego protokołu.  

 

Ad.7 

Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania Radnych. 

Odpowiedzi zostały udzielone bezpośrednio po ich zgłoszeniu. 

 

Ad.8 

Wolne wnioski i zakończenie. 

Wójt Gminy podziękował Radnym, którzy poparli kredyt na rozwój Gminy Zblewo . 

 

Wobec wyczerpania porządku obrad, o godz. 17.08, Przewodniczący Rady Gminy zamknął XLI Sesję 

Rady Gminy Zblewo. 

Integralną częścią protokołu jest płyta CD oznaczona „ XLI sesja – 21.08.2017r”. 

 

Protokółowała 

A.Zalewska         Przewodniczący Rady Gminy  

 

          Leszek Burczyk 

 

 


